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Pane starosto, na co se můžeme těšit v letních měsících?

Blíží se závěr volebního období 2014/2018 a Zastupitelstvo 
města pro letošní rok ještě naplánovalo realizaci několika inves-
tičních akcí. Tou největší byla realizace slavnostního otevření 

kaple sv. Floriána a sv. Šebestiána. 
V  letních měsících přijde k  opravě vodovodu  
a kanalizace v ulici Vinařů, kde bude zhotovena 
nová asfaltová komunikace. V ulici Zápotocké-
ho bude rekonstruován vodovod a vybudo-
vána kanalizace a odstavná stání pro vozidla.  
Podobně v  ulici Ctibora Šťastného a Na Luži 

bude provedena oprava vodovodu, kanalizace a nový povrch 
komunikace. Konečně se dočká i ulice v Podhájí, kde bude zho-
toven nový povrch vozovky.
Velkou investiční akcí bude cyklostezka na Přívoz, na tu nám 
byla v minulých dnech schválena dotace.
V  základní škole bude vybudováno v  letních měsících multi-
funkční hřiště a bude realizována rekonstrukce kotelny a klima-
tizace.
Upravuje se bytový dům č. 808 na náměstí Svobody (zateple-
ní a fasáda) a bývalá budova OPP, kam se přesune informační  
turistické centrum.
Bude pokračovat úprava areálu kolem kaple tak, aby v budouc-
nu zde vzniklo kulturní zázemí pro pořádání kulturních a spole-
čenských akcí.

Na slovíčko s panem starostou...

V letošním roce slaví T.J. Slovan Bzenec 90 let od svého založení 
a na počátku měsíce června připravila pro své fanoušky kvalitní 
sportovní a kulturní program.
V měsíci srpnu si připomenou 100 let od založení i naši včelaři. 
Oběma organizacím přejeme hodně úspěchů i v dalších letech.
Při slavnostním projevu při otevření kaple sv. Floriána a sv.  
Šebestiána jsem děkoval všem, kteří se o toto dílo zasloužili.  
I zde chci opět poděkovat Zastupitelstvu města, iniciátorům 
akce i všem zhotovitelům, kteří se na stavbě kaple podíleli. 
Poděkování patří také Zámeckému vinařství Bzenec, které spo-
lečně s  námi řešilo svah pod kaplí. Všichni si pamatujeme, že 
před čtyřmi lety zde bylo mnoho náletových dřevin, které se 
musely odstranit. Upravil se svah opěrné zídky, ozelenila se celá 
plocha a vysadila se nová vinice. To všechno na svá bedra vzalo 
Zámecké vinařství Bzenec. Tím vrátíme kopec Starý hrad opět 
do historie. V příštích měsících zde navíc vznikne nová přístupo-
vá cesta ke kapli (schodiště). 
V závěru měsíce května naši vinaři uspořádali Den otevřených 
sklepů. Chci jim za tuto aktivitu poděkovat, neboť tím zviditel-
ňují naše město i v oblasti vinařství.
Přeji Vám do letních měsíců pohodové dny a při dovolených na-
čerpejte hodně sil. 

Děkuji za rozhovor
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Krásný slunečný den 5. 5. 2018. Nikde ani mráčku, jen fouká vítr, 
který jsme si neobjednali, ale který nikoho neodradí. Na náměstí ve 
Bzenci stojí už připraveno pódium, stánky a velké stany. Od brzké-
ho rána zaměstnanci technických služeb chystají lavičky a stoly pro 
návštěvníky významné slavnostní akce našeho města. Stánky se 
plní výrobky pozvaných řemeslníků a občerstvením. Právě dnešek 
se zapíše do paměti Bzenčanů s titulem „Slavnostní otevření kaple 
sv. Floriána a sv. Šebestiána“. Všechny cesty vedoucí na kopec nad 
Bzencem jsou plné návštěvníků, kteří chtějí být u zahájení se začát-
kem v 10 hodin před kaplí. Pro starší občany je připravena celoden-
ní kyvadlová doprava – prý dobrý nápad.
Po cestě ke kapli potkáváme dva policajty v dobových uniformách. 
Jsou to členové spolku Starý Bzenec. V hotařské búdě má pro dneš-
ní den své zázemí Infocentrum – děvčata nabízejí suvenýry týkající 
se nejenom dnešní akce.

Před kaplí je připraveno ozvučení pro hlavní ceremoniál.
V  kapli dodělávají poslední úpravy členové spolku Starý Bzenec, 
kteří se budou věnovat návštěvníkům po celý den. Ve výklenku se 
promítá prezentace o průběhu stavby a na stolku je připravena 
Kniha návštěv pro zápis prvních zážitků dnešních hostů. Někteří 
nedočkaví si už prohlížejí interiér kaple.
Čeká se na příjezd Mons. Josefa Hrdličky. 
Kaple se pomalu vyprazdňuje. Všichni očekávají v napětí. Nechybí 
ani zástupci Sboru dobrovolných hasičů města Bzence ve slavnost-
ních uniformách. Vždyť sv. Florián je jejich patronem.

Kaple
sv. Floriána a sv. Šebestiána

VSTALA Z POPELA

Otevírají se dveře a z kaple vychází pan starosta Pavel Čejka, Mons. 
Josef Hrdlička, Jerzy Piotr Szwarc a Mgr. Iva Pospíšilová. Spouště-
jí se televizní kamery, blikají fotoaparáty, mobily a zaznívají první 
takty naší státní hymny. Někteří začínají zpívat, jen tiše, nesměle a 
pak se pomalu přidávají všichni. Poslední slova „Země česká, do-
mov můj“ zní ze všech úst a melodii nemá šanci přehlušit ani silný 
vítr. Po krátké odmlce se rozeznívají pod prsty MgA. Lukáše Hurtíka 
Ph.D. varhany a z úst členů smíšeného pěveckého sboru JAROSLAV 
pod vedením dirigentky Ludmily Höhnové zní skladba Ave Maria, 
složená výše jmenovaným korepetitorem při příležitosti dnešního 
dne. Pak si bere úvodní slovo pan starosta. Jeho proslov všichni po-
slouchají se zatajeným dechem. Vítá všechny vzácné hosty, mluví 
o historii kaple, o kříži, který přineslo procesí z Blatnice 1. května 
2018, děkuje všem, kteří se podíleli na výstavbě kaple.  Jeho proslov 
je oceněný dlouhým, bouřlivým potleskem /Celý proslov je umís-
těn na webových stránkách města/. Žehnání kaple se ujímá Mons. 
Josef Hrdlička. I jeho slovem jsou zaujati všichni přítomní. Nechy-
bí ani krátká modlitba. Upřímný úsměv na tváři a potlesk všech 
vyvolává píseň „Svatý Floriánek“ opět v  podání SPS JAROSLAV.  
Po slavnostním žehnání nové kaple starosta děkuje všem přítom-
ným a zve vzácné hosty ke slavnostnímu obědu na Lidový dům. 
Kaple je oficiálně otevřena a návštěvníci si mohou v  klidu pro-
hlédnout její krásy. Je možno také vystoupit do vyhlídkové věže 
a rozhlédnout se od paty kaple na všechny strany. Nejvíce zaujme 
pohled směrem na Bzenec, který známe – ne však z takové výšky. 
Pod námi je koberec mladých vinic – dílo a chlouba Zámeckého 
vinařství Bzenec. A pak se rozprostírá Bzenec. Bzenčané hledají 
pohledem svůj dům a přespolní zaujmou nejznámější dominanty 
města. Opravdu krásný pohled na naše město a jeho okolí.
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Pomalu se přesunujeme na náměstí, kde už jsou stánky s řemesl-
nými výrobky, vinotéka s víny bzeneckých vinařů, občerstvení. Mí-
chají se tu vůně klobás, smažených brambůrek i tradičních výrobků 
pečených na plotně. Je opravdu z čeho vybrat. Lavičky na volném 
prostranství i pod městskými stany se začínají zaplňovat.
S úderem 12. hodiny polední k mikrofonu u pódia přistupuje Mgr. 
Miloslav Janík a zahajuje kulturní program, v němž budou vystu-
povat bzenecké spolky. Vystřídá se zpěv, tanec, folklór, klasika, malí  
i velcí, všichni, kteří chtějí ukázat, co Bzenčané umí. 
Jako první nastupují ti nejmenší – Pěvecký sbor Šmoulové ze ZŠ pod 
vedením Mgr. Veroniky Stašové, dětské hlásky vždy pohladí na duši. 
Flétnový soubor Quartettino ZUŠ Bzenec hraje několik skladeb 
z vážné hudby. Vedoucím souboru je paní učitelka Marta Gráfová, 
která své žáky vede k vynikajícím výsledkům. 
A pak nastupuje Maličký Marijánek a Marijánek. Pódium se plní 
drobotinou v krojích. Svým vystoupením chytí u srdce všechny di-
váky na náměstí. Velký dík za vedení patří především Bc. Lucii Haca-
rové /a samozřejmě i všem, kteří s dětmi nacvičují/.
Své umění dále ukazují žáci ZUŠ Bzenec – tentokrát Cimbálová  
muzika s lidovými písněmi z Moravského Slovácka.
Po folklóru trochu klasiky. Na jeviště nastupují členové SPS JARO-
SLAV. Opakují skladby z dopoledního programu u kaple a ukazují 
průřez tvorbou od klasiky až po známé bzenecké písničky uprave-
né pro trojhlas. 
A opět slovácké písničky, tentokráte v podání Bzeneckých drmolic 
v čele s Mgr. Jarmilou Jurečkovou. Jejich zpěv doprovází cimbálová 
muzika Friška z Kyjova. Známé písničky si společně s děvčaty po-
brukují i lidé v publiku.

Posledním bodem programu je vystoupení Souboru písní a tanců 
Bzenčan pod vedením Bc. Lucie Hacarové, za doprovodu cimbálo-
vé muziky Oskoruša. Srdce všech plesá při pohledu na naši mládež 
v bzeneckých krojích. Úžasný výkon a obrovské nasazení všech je 
odměněno obrovským potleskem. „Jen tak dál mládeži. Ceníme  
si toho, že jste našli zálibu ve folklóru.“
Konec programu patří známé bzenecké písničce „Pod Starým hra-
dem ve Bzenci“, kterou zpívají společně nejen všichni účinkující, ale 
i diváci. 
Program končí a rozeznívají se známé písničky v podání cimbálo-
vých muzik pod stanem. Lidé posedávají a koštují víno, povídají  
si a po celém náměstí panuje příjemná přátelská atmosféra.
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Jak hodnotit tento den a komu za něj poděkovat?
Vše se vydařilo a všichni byli spokojení. Většinu poděkování vyjád-
řil pan starosta ve svém proslovu.
Zbývá poděkovat těm, kteří se podíleli na přípravě, všem vystu-
pujícím, zaměstnancům úřadu, kteří ochotně přiložili ruku k dílu, 
studentkám SOŠ u vinotéky. Všem, kteří se starali o občerstvení na 
stáncích. 
BZENČANÉ DOKÁZALI, ŽE SE UMÍ BAVIT A UMÍ SE SPOLEČNĚ  
NADCHNOUT PRO SPOLEČNOU VĚC.

Děkovalo se všem, všichni zainteresovaní si vzájemně blahopřá-
li k  velkému úspěchu, ale tak trochu se zapomnělo na člověka, 
který se rovněž velkým dílem zasadil o obnovu kaple, našemu 
městu obětuje celý svůj život, v čele města stojí 4. volební období 
a na radnici je mnoho let. 
Za všechny, kteří Vás znají, stojí při Vás a váží si Vás za vše, co pro 
naše město děláte.

DĚKUJEME VÁM, PANE STAROSTO.



strana 5

Stromy a lidé patřili od nepaměti k sobě. Strom dával člověku úro-
du, stín, byl důležitým bodem v krajině. Na jaře, kdy je strom plný 
životodárné mízy, lidé jej objímali a čerpali tímto sílu do sebe.
V bzeneckém zámeckém parku stojí tisíciletá lípa. Je to vzácná pří-
rodní památka, jakých je na Moravě málo. Zažila dobytí a vypálení 
bzeneckého hradu roku 1422 husity, potom dokonalou zkázu měs-
ta Bočkajem r. 1605. Zažila léta válek, poroby, ponížení a bídy. Spat-
řila po sobě postupně Kumány, Maďary, Ráce, Tábory, Švédy, houfy 
Kuruců, Prusy i Francouze. Přečkala královské purkrabí, přechodně 
maďarské držitele z Prockova a Reichenbachy.
19. dubna 2018 se sešli u malého parčíku před prodejnou MG  
a bývalým Rychmanovým domem členové T.J. Sokola Bzenec se 
svým starostou Mgr. Josefem Ženatou a představitelé města Bze-
nec. Proč právě v tomto čase na tomto místě. 19. dubna 1945 byl  
Bzenec osvobozen od fašistů rumunskými vojsky a stavitel Rychman 
byl jedním ze zakladatelů tělocvičné jednoty Sokol ve Bzenci (již  
r. 1882)! V této době neměl Sokol svoji dnešní Sokolovnu, ta se bu-
dovala až v roce 1921 po odkoupení pivovaru od strážnického hra-
běte Magnise. Do této doby se cvičilo od jara do zimy hlavně ven-
ku, a to na prostranství před Rychmanovým domem. Starší ženy, 
které budou cvičit na sletu, přišly ve slušivých sletových úborech, 
taktéž i děti, které budou cvičit na sletu. Po hymně a krátkém proje-
vu pana starosty Pavla Čejky a vzdělavatelky T.J. Sokol Bzenec Mgr. 
Jany Kuchařové se přistoupilo k samotnému zasezení lípy. Poslední 
lípa byla zasazena na náměstí po listopadu 1989, účastnil se tohoto 
aktu sám Václav Havel. Pak ale přišla velká rekonstrukce náměstí  
a lípa byla přesazena do areálu základní školy. 
Popřejme lípě a všem občanům, ať žijí ve šťastné a klidné době.

Jana Kuchařová
Vzdělavatelka T.J. Sokol Bzenec

LÍPA SVOBODY VE BZENCI
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Máte nápad, který chcete realizovat a nevíte, jak na to?
Chtěli byste přispět ke zlepšení prostředí, ve kterém žijete?
Zajímá Vás dění v regionu a chtěli byste se zapojit?
Máte nějaký projektový námět a chcete poradit?
V tom všem vám může pomoci spolek Kyjovské Slovácko v pohy-
bu. Působíme v  regionu již patnáct let a o našich aktivitách jste 
pravděpodobně slyšeli, či se jich přímo účastnili.
Pokud ne a chcete to změnit, navštivte nás v naší kanceláři na Ma-
sarykově nám. 13 v Kyjově (vedle lékárny „U zlaté koruny“), kde vás 
rádi s naší činností seznámíme.
Aktuálně vyhlašujme dotační program na podporu Dětských sku-
pin a připravujeme další výzvy k předkládání žádostí do Programu 
rozvoje venkova, Operačního programu Zaměstnanost a Integro-
vaného regionální operačního programu. Připravujeme i zapojení 
se do Operačního programu Životní prostředí, abychom podpořili 
zeleň v obcích.
Zabýváme se projekty škol a pomáháme zlepšovat jejich klima. 
Provozujeme Centrum služeb pro obce a jsme zapojeni do Turis-
tické asociace Slovácko.
Pořádáme ale také vlastní akce, výstavy, semináře, soutěže, konfe-
rence. Publikujeme.
Více se můžete dozvědět na našich webových stránkách www.ky-
jovske-slovacko.com
Zapojit se můžete i prostřednictvím našeho FB profilu  - Kyjovské 
Slovácko v pohybu.
Považujeme rozvoj venkova za společnou věc jeho obyvatel, tedy 
nás všech.

Zapojte se i Vy!
Za tým Kyjovského Slovácka v pohybu
Anna Čarková
Předsedkyně spolku

S pověřením Rady města Bzence vznikla dne 22. 1. 2018 v našem 
městě Kulturní komise.
Jejími členy jsou vedoucí nebo zástupci pověřeni vedením jed-
notlivých spolků zabývající se kulturními aktivitami, zaměstnanci 
Městského úřadu, jejichž práce je spojena s  kulturou a zástupce 
vinařů. Komise se schází na jednáních jednou měsíčně a jejím cí-
lem je plánovat a organizovat kulturní akce v našem městě. První  
a dovolím si říct, velmi úspěšnou akcí bylo Slavnostní otevření kap-
le, při níž všichni zainteresovaní společně vytvořili krásný program 
na náměstí. Dokázali nejen domácím návštěvníkům, ale především 
hostům, že ve Bzenci jsou lidé, kteří jsou ochotni svůj volný čas vě-
novat činnosti, která je baví, má smysl a dovede potěšit. 
Členové kulturní komise jsou otevřeni jakýmkoliv podnětům  
a nápadům našich občanů, kteří mají zájem, aby se ve Bzenci „něco 
dělo“. 
Další velkou akcí, která nás čeká, bude organizace Bzeneckého kro-
jovaného vinobraní.
Opět v našem městě přivítáme delegace našich partnerských měst 
z Francie, Německa, Rumunska a Španělska. Chceme, aby se u nás 
cítili jako doma. Za dobu spolupráce se vytvořila vzájemná přátel-
ská pouta. Přesto je stále málo zájemců ubytovat naše přátele v na-
šich domácnostech.

v pohybu
Slovácko

Kyjovské

Vyzýváme naše občany k pomoci s ubytováním u nás ve Bzenci. 
Nabízíme účast v delegaci při návštěvě Francie a Německa v dal-
ších letech.

Pokud byste nám chtěli s  ubytováním našich hostů pomoci, ob-
raťte se, prosím na ředitele školy Mgr. Bc. Jiřího Adamce /popř. na 
adrese kultura@bzenec.cz/. 

Jako každý rok bude letos součástí Bzeneckého krojovaného vino-
braní i krojovaný průvod, kterého se účastní všichni účinkující. Na-
šim přáním je, aby byl krojovaný průvod pestrý s velkým počtem 
krojovaných.

POKUD MÁTE MOŽNOST, POJĎTE SPOLEČNĚ V  KROJI DO 
PRŮVODU!!!
Uvítáme děti a studenty bzeneckých škol s rodiči i prarodiči, sváteč-
ní i pracovní kroje, kolektivy i jednotlivce. Naše občany i přespolní.

Těšíme se na další společné kulturní akce a na podněty od vás 
všech.

Za kulturní komisi, Jitka Jablonická

KULTURNÍ KOMISE



- podání přihlášky do soutěže „Stavba Jihomoravského kraje 2017“ 
stavbu Obnova kaple sv. F&Š

- jednání s  KT CZ s.r.o. Česká Třebová ve věci posílení internetu  
na síti TKR

Informace místostarosty Ing. Marka Novoměstského o:   
- řízeních na poli ŽP a dopravy

Informace tajemníka o:   
- zveřejnění výroční zprávy za rok 2017 (dle zák. 106/99 Sb. o svo-

bodném přístupu k informacím)
- účasti na konferenci „Brownfieldy Jihomoravského kraje 2018“ 

v Brně
- Zprávu o činnosti kontaktního místa Czech POINT za rok 2017.
- Přehled finančních požadavků na KD Bzenec v roce 2018.

• Schvaluje:                                                                            
- Vydání dodatku č. 1, kterým se mění „Směrnice pro zadávání ve-

řejných zakázek malého rozsahu městem Bzenec“ ze dne 31. 10. 
2016, která je v účinnosti od 1. 11. 2016. Dodatek č. 1 řeší valori-
zaci finančních limitů VZMR a nabývá účinnosti dnem 6. 3. 2018. 
Současně vydává úplné znění citované směrnice města Bzence.

- Přijetí daru od p. Luboše Drozdyho – sadu zabezpečovací tech-
niky Jablotron 100 v ceně 14.500,- Kč. Technika bude využita pro 
zabezpečení objektu města – kabin TJ Slovanu Bzenec.

Z usnesení ze 71. schůze Rady města Bzence 
konané dne 26. 03. 2018
Rada města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o:
- průběhu a výsledcích kontroly České školní inspekce, která pro-

běhla na ZŠ a MŠ Bzenec;
- pozvánce na konferenci „Dotační příležitosti pro obce z  MPSV“, 

kterou organizuje MPSV ve spolupráci s JMK. Konference se usku-
teční dne 23. 04. 2018 od 9:00 do 15:00 hodin ve Školícím centru 
JMK Cejl;

Informace místostarosty Ing. Marka Novoměstského o:   
- nemožnosti čerpání dotačních titulů z OPPIK na demolice objektů 

v tzv. Brownfieldech  - určeno pouze pro podnikatele;   

Informace tajemníka o:   
- potřebě doplnit kancelářské vybavení na některá pracoviště,  

a to s vazbou na nařízení GDPR – znepřístupnění spisů s osobními 
údaji. Jedná se o pořízení kancelářského nábytku a plechových 
skříní dle požadavků zaměstnanců;

- potřebě opravit přístupovou cestu z lokality Novosady přes Poha-
ny směrem ke kapli sv. F&Š.

- Žádost Správy nemovitostí Židovské obce v Praze a Federace ži-
dovských obcí v ČR MATANA a.s. (Malá Štupartská 1/646, Praha 1) 
o pomoc s opravou obřadní síně židovského hřbitova ve Bzenci.

- Sdělení Ministerstva ŽP k rozhodnutí KÚ Zlínského kraje, odboru 
ŽP a zemědělství ve věci dobývacího prostoru Uherský Ostroh - 
ložisko štěrkopísku Moravský Písek.

• Schvaluje:                                                                           
- Vnitřní směrnici č. 1/2018 o postupu při vymáhání neuhrazených 

pohledávek města Bzenec.
- Plán kontrol příspěvkových organizací, jejichž zřizovatelem je 

město Bzenec, na rok 2018 a plán kontrol u žadatelů a příjemců 
veřejných finančních prostředků na rok 2018.

Z usnesení ze 69. schůze Rady města Bzence 
konané dne 12. 02. 2018
Rada města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o:
- nabídce spol. Glice CZ, s.r.o. na projekt Eko kluzišť pro naše  

město
- děkovném listu senátora PČR p. Ing. Tomáše Jirsy za realizaci ob-

novy kaple sv. F&Š (zveřejněno na stránkách města)
- nabídce předsedy senátu PČR k převzetí záštity nad vystoupením 

Dětského folk. souboru Marijánek, SLPT Bzenčan a Bzeneckých 
drmolic u příležitosti Kulturního dne Senátu dne 14. 06. 2018 
(zveřejněno na stránkách města)

Informace místostarosty Ing. Marka Novoměstského o:  
- přípravě obnovy nadzemního vedení NN v ul. K. Čapka (pro měs-

to nutnost přeložit VO a MR)
 
Informace tajemníka o:   
- výběrovém řízení na obsazení pracovního místa investičního 

technika – byly přijaty dvě přihlášky, ze kterých může rada vybrat 
vhodného uchazeče

 
• Schvaluje:                                                                          
- Statut kulturní komise města Bzenec s účinností od 13. 02. 2018.
- Kulturní program na akci „slavnostní otevření kaple sv. F&Š“ dne 

05. 05. 2018.    
- Nabídku spol. GEMOS CZ s  r.o. (B. Smetany 1599, Čelákovice) 

na měření úsekové rychlosti vozidel záznamovým zařízením 
v prostoru u ZŠ a MŠ v ul. Olšovská ve Bzenci, a to ve spolupráci 
s městem Kyjov, se kterým bude uzavřena bezplatná smlouva. Po 
udělení sankce za dopravní přestupek bude 20% převedeno do 
rozpočtu města Bzenec.

- Zpracování následujících projektových dokumentací Ing. Pete-
rem Štefančíkem – projektování dopravních staveb (Na Výhoně 
3223, Hodonín):

  - „Zpevnění a úprava polní cesty ke Starému hradu“ za cenu 
11.900,- Kč,

  - „Zpevnění stávající polní cesty na Podhájí“ za cenu 16.000,- Kč,
   - „Oprava chodníku ul. Těmická“ za cenu 39.000,- Kč,
  - „Oprava chodníku ul. Na Špitálce, Nová, Partyzánská“ za cenu 

52.900,- Kč,
  - „Úprava zpevnění stávající polní cesty a odvodnění Nad Sklepy“ 

za cenu 9.000,- Kč,
  - „Chodníky okolo MŠ“ (zadávací dokumentace pro udrž. práce) za 

cenu 10.500,- Kč.  
 - Pronájem areálu zámeckého parku pro p. Antonína Tichopádka 

(Boršice 529) za účelem pořádání koncertu skupiny Kryštof s hos-
tem dne 02. 08. 2019 za cenu 2.000,- Kč + energie. 

 - Pořízení a instalaci vertikálních žaluzií do malého sálu DK Bzenec 
firmou VENTRČA, s.r.o. (Nový svět 365, Bzenec) za cenu 20.570,- 
Kč vč. DPH.

Z usnesení ze 70. schůze Rady města Bzence 
konané dne 05. 03. 2018
Rada města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o:
- oznámení České školní inspekce Brno o inspekční činnosti v ZŠ  

a MŠ Bzenec dne 12. 03. 2018 (hodnocení kvality vzdělávání  
a školských služeb)
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- Uzavření výběrového řízení na obsazení místa „Investiční technik“, 
kde bude od 01. 09. 2018 přijat na tuto funkci Ing. Jaromír Cel-
ner. Od tohoto data bude postupně přebírat jednotlivé investiční 
akce a nedokončené akce, které jsou na tomto úseku realizová-
ny tak, aby převzetí bylo dokončeno nejpozději do 31. 12. 2018.  
O převzetí a předání kompletního útvaru bude předávajícím  
a přebírajícím sepsán protokolární zápis, který bude v  jednom 
vyhotovení předán starostovi města a tajemníkovi MěÚ. V souvis-
losti s tím bude také odvolán ke dni 31. 08. 2018 z funkce vedoucí 
stavebního úřadu, kterou doposud zastává. 

Z usnesení ze 72. schůze Rady města Bzence 
konané dne 16. 04. 2018
Rada města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o:
- návrhu přemístit Infocentrum na náměstí Svobody do budovy č. 

75 (bývalá prodejna Bachan)
- pozvánce na konferenci Společenská odpovědnost ve všech ob-

lastech lidské činnosti, která se uskuteční dne 24. 04. 2018 v Brně. 
Letošním tématem je dobrovolnictví

- účasti na veřejném slyšení v Senátu ČR ve věci petice „NE ohrože-
ní pitné vody pro 140 tisíc lidí!“

- slavnostním kladení věnců k osvobození našeho města, které se 
uskuteční dne 19. 04. 2018 od 10:00 hodin a následně pak v 15:00 
bude slavnostně na náměstí Svobody (před firmou MG centrum) 
zasazena lípa společně se zástupci TJ Sokol Bzenec, v rámci oslav 
100 výročí vzniku ČR

- přijetí poutníků u kaple sv. F&Š a převzetí kříže, který byl dlouhé 
roky uložen v kapli v Blatnici pod sv. Antonínkem, ale původně 
patřil do naší kaple, které se uskuteční dne 01. 05. 2018

- pozvánce na 16. ročník mezinárodní soutěže rybářských škol, 
jejímž pořadatelem je Střední škola gastronomie, hotelnic-
tví a lesnictví Bzenec, která se uskuteční ve dnech 25. 04. 2018  
a 26. 04. 2018. Současně byla podána i žádost o finanční příspě-
vek na tuto akci

Informace místostarosty Ing. Ivana Černého o:
- žádosti ÚZSVM Hodonín o vyjádření se k  možnosti odkoupení 

lesních pozemků parc.č. 5253/3 a 5253/34 v k.ú. Bzenec

Informace místostarosty Ing. Marka Novoměstského o:   
- možnosti dotací na podporu rozvoje cyklistiky a cyklistické do-

pravy v JMK v roce 2018 z grantového programu JMK
- přípravě obnovy nadzemního vedení NN v  ulicích Na Špitálce, 

Zahradní, Pod Kněží horou, Pod Krefty ze strany E.ON Česká re-
publika (pro město nutnost přeložit VO a MR)

Informace tajemníka o:   
- novém internetovém portálu veřejné správy pod názvem „Portál 

Občana“, který bude spuštěn ke dni 01. 07. 2018;
- spolupráci s městskou částí Brno–Vinohrady – zabezpečení vzor-

ků od místních vinařů na mezinárodní výstavu vín v Brně;

• Schvaluje:  
- Valorizaci nájmů u nebytových prostor dle ČSÚ – 2,5 %, a to od  

01. 07. 2018.
- Uzavření smlouvy na zabezpečení služeb implementace GDPR + 

činnost pověřence. 
- Výsledky výběru dodavatele na akci „Drcení suti ve Bzenci“ a roz-

hodla o přijetí nejvýhodnější nabídky, tedy nabídky firmy LIKOL, 
spol. s r.o. za cenu 102,85 Kč včetně DPH. S  touto firmou bude 
uzavřena smlouva o dílo.

• Souhlasí:  
- S úpravou vjezdu do areálu firmy Zámecké vinařství Bzenec s.r.o. 

Jedná se o náhradu stávajících svodidel u příjezdové komunikace 
do areálu za řetězové zábrany.

Z usnesení z 18. zasedání Zastupitelstva města Bzence 
konané dne 21. 02. 2018
Zastupitelstvo města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o:
- střednědobém plánu soc. služeb „KYJOVSKA“ do roku 2020
- statutu a zřízení soc. fondu města Bzence    
- Informaci České asociace odpadového hospodářství (Pod Pekár-

nami 157/3, Praha) k riziku - navýšení nákladů za odpadové hos-
podářství města

- prezentaci bzeneckých souborů dne 14. 06. 2018 v Senátu PSP ČR 
při příležitosti dne otevřených dveří senátu 

• Schvaluje:
- Vyřazení dvou nerealizovaných investic (ceny projekt. dokumen-

tací): Sběrný dvůr – projekty v částce 106.372,- Kč a Cyklostezka 
Bzenec – Veselí n/Moravou – studie v částce 75.000,- Kč.

- Vydání Statutu sociálního fondu města Bzence v předloženém 
znění. Místostarostou s kompetencemi ve smyslu článku IV. odst. 
1 statutu sociálního fondu určuje zastupitelstvo města místosta-
rostu Ing. Marka Novoměstského.

- Upřesnění kompetencí rady k provádění rozpočtových opatření: 
Rada města může v rámci závazných ukazatelů rozpočtu výdajů, 
tj. třídy 5 a tř. 6, provádět změny jeho rozpisu u investičních akcí 
a velkých oprav tak, že může provádět pouze přesuny mezi již 
schválenými akcemi v rámci rozpočtu po všech jeho dosavadních 
úpravách, aniž by se měnil celkový objem závazných ukazatelů. 
Pokud by se měnil závazný ukazatel celkem nebo by bylo nutno 
včlenit do rozpočtu novou akci, k tomu je ze zákona oprávněno 
pouze zastupitelstvo města.

- Vzor smlouvy o smlouvě budoucí, která bude městem používána 
při prodeji nemovitostí v průmyslových zónách, nebo tam, kde  
o tom v usnesení rozhodne.

- Vzor smlouvy o možnosti provést stavby na pozemcích, jejichž 
prodej by byl realizován smlouvou o smlouvě budoucí, nebo tam, 
kde o tom v usnesení rozhodne.

• Zvolilo:
- Přísedícího Okresního soudu v Hodoníně: p. Pavla Gráfa  
 
• Nesouhlasí:
- S novelizacemi zákona o odpadech, které mají dopad na nákla-

dy města a jejich obyvatel v oblasti odpadového hospodářství. 
Zastupitelstvo zastává názor, že nové nastavení odpadové legis-
lativy by mělo být provedeno formou vládního návrhu zákona 
o odpadech připraveného po schválení nových evropských od-
padových směrnic a v úzké spolupráci s obcemi a městy. Česká 
republika by neměla přijímat povinnosti nad rámec evropského 
nastavení odpadového hospodářství. Zastupitelstvo vyzývá Svaz 
měst a obcí ČR a Sdružení místních samospráv ČR, aby efektivně 
čelily podobným účelovým snahám, které obce vystavují zřejmé-
mu riziku potřeby navýšení nákladů na odpadová hospodářství. 

Z usnesení z 19. zasedání Zastupitelstva města Bzence 
konané dne 11. 04. 2018
Zastupitelstvo města:



strana 9

• Bere na vědomí:
Informace starosty o:
- průběhu připravované akce otevření kaple sv. F&Š dne 05. 05. od 

10:00 hod. – pozval zastupitele i občany
- rozhodnutí notářství ve věci dědictví po p. F. Novákovi;
- ukončení funkce přísedícího u Okr. soudu v Hodoníně, které vy-

konával p. J. Lukeštík
- průběhu kontroly hospodaření Mikroregionu Bzenecko za rok 

2017
- jednání se zájemci na stavební místa v lok. Falaříky – průmyslová 

zóna
- návrhu na uzavření veřejnoprávní smlouvy s městem Kyjov ve 

věci sankcionování řidičů pomocí úsekového měření rychlosti vo-
zidel na základě nabídky firmy GEMOS CZ, spol. s r.o. (B. Smetany 
1599, Čelákovice)

- žádosti Správy nemovitostí Židovské obce v Praze a Federace ži-
dovských obcí v ČR MATANA a.s. (Malá Štupartská 1/646, Praha 1) 
o finanční pomoc při opravě obřadní síně židovského hřbitova ve 
Bzenci

 
 Informaci místostarosty Ing. M. Novoměstského o: 
- postupu prací pořizované změny územního plánu města Bzenec 

č. 6
- upřesnění regulativů nové výstavby rodinných domů v lokalitě 

Za Humny 
 
• Schvaluje:
- Přijetí dědictví po zesnulém p. Fr. Novákovi, a to bez výhrad.
- Přijetí fin. podpory na poskytnutí soc. služeb na Pečovatelské 

službě Bzenec od Jihomoravského kraje ve výši 1.095.800,- Kč  
(řešeno smlouvou č.049727/18/OSV).

- Prodej částí pozemků parcel. č. 939/22, 939/26 a 939/24 (dohro-
mady cca 500 m2) v k.ú. Bzenec (dle nového GP č. 2705-181/2017 
jedná se o rozměrově upravený pozemek parcel. č. 939/22).  
Forma prodeje – nabídkové řízení s minimální vyvolávací cenou 
1000,- Kč/m2 včetně DPH zájemci s nejvyšší podanou nabídkou. 
Se zájemcem by byly uzavírány smlouvy o smlouvě budoucí kup-
ní a o možnosti stavby na předmětném pozemku. V případě spl-
nění podmínek na stavbu byt. domu bude změněna smlouva na 
převodní – ve fázi hrubé stavby s dokončenou střešní konstrukcí. 
Pozemek je určen k zástavbě bytovým domem s min. 4 bytovými 
jednotkami. Pozemek má vymezenou nezastavitelnou část území 
a stavba bude mít omezenou max. výšku – podmínka bude uve-
dena v převodní smlouvě.

 
 

Koupím dům okolí Bzenec, 
Veselí, Kyjov. 

I k rekonstrukci, zahrádka 
podmínkou. 

Tel: 739 823 546 
 

 
 

Hledám ke koupi byt – 
Mor.Písek, Bzenec, Uherský 

Ostroh, Veselí. 

Tel: 604 641 463 

Ptáci i v noci zpívají a nedbají na to,
že je tma hmatatelná, málem darem černosti.
Právem můžeš namítnout, že pravda to není.

ale zkus se ve čtyři probudit.
Vystrnaď se ven. Jen jedno v paměti měj.

Potichu! V kotníku kostičky
Nech praskat pouze

a pokus se naslouchat noci.
Pociťuj tu zvláštnost a spavost 

a čas jakoby se zastavil,
přivřel oči a pozdravil.

Z pera našich čtenářů …

Ptáci v noci – Miroslav Janík

Program Kulturního domu ve Bzenci
24. 06. 2018  – vystoupení Františka Nedvěda (18,00)
24.10. 2018  – vystoupení Zdeňka Trošky (18,00)

Vyúčtování veřejné sbírky na kapli
Dne 23. 05. 2018 nám bylo datovou schránkou z Krajského úřadu 
Jihomoravského kraje doručeno schválení vyúčtování veřejné sbír-
ky, kterou konalo město Bzenec za účelem získání finančních pro-
středků na obnovu kaple sv. Floriána a sv. Šebestiána v k.ú. Bzenec.
Dle ust. § 21 odst. 4 zákona č. 117/2001 Sb., o veřejných sbírkách, 
v  platném znění, seznamujeme veřejnost s  konečným vyúčtová-
ním sbírky a jejím využitím:

Počáteční stav před započetím sbírky na zvláštním účtu 
(vklad města)       3.305,00 Kč

Vklady dárců na účet   72.684,00 Kč
Sbírkové pokladničky    22.047,00 Kč
Úroky na účtu      8,32 Kč

Hrubý výtěžek sbírky   94.739,32 Kč
Bankovní poplatky    - 844,50 Kč        

Čistý výtěžek sbírky   93.894,82 Kč
Částečná úhrada faktury za stavební práce dne 22.12.2017 
     -95.000,00 Kč
Zůstatek (poč. stav + čistý výtěžek – úhrada faktury)  2.199,82 Kč    

Zvláštní sbírkový účet byl k datu 31.01.2018 zrušen a částka zůstat-
ku ve výši 2.199,82 Kč byla převedena na běžný účet města.
Město Bzenec děkuje všem dárcům za příspěvky na obnovu kaple.
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Ve čtvrtek 15. března jsme si vyrazili vlakem na malý výlet kousíček od Bzence. Do 
Kyjova. Během dopoledne jsme prožili příjemnou hodinku v kyjovské knihovně, kte-
rá ještě voní novotou po nedávno dokončené celkové rekonstrukci. Paní knihovnice 
nás seznámila s chodem a pravidly knihovny, zjišťovala, jací jsme čtenáři, ale taky nás 
nechala nahlédnout do regálů plných krásných knih. A pak už jsme se vydali směr 
Vlastivědné muzeum Kyjov. Zde právě probíhá putovní výstava světoznámé staveb-
nice Merkur. Na výstavu jsme se všichni, včetně paní učitelky, moc těšili. A nezklamala 
nás! Přestože všechny exponáty, dají-li se tak výtvory ze stavebnice nazvat, zabíraly 
pouze jednu místnost. Nejdříve jsme byli seznámeni s historií a původem stavebnice 
prostřednictvím dokumentárního filmu. Poté jsme se mohli rozprchnout po místnosti 
a všechno si prohlédnout pěkně zblízka. Když už jsme všechno prozkoumali, přišla 
nejlepší část, mohli jsme si sami vyzkoušet, jak zábavné a návykové je sestrojit z kovo-
vých destiček a malilinkatých šroubků „cokoliv“. Tuto expozici Vám my, žáci 5. B, určitě 
doporučujeme.

Žáci 5.B

Po celém světě se 7. duben připomíná jako den vzniku Světové or-
ganizace zdraví (WHO), je zároveň vyhlášen jako Světový den zdra-
ví. Při této příležitosti se koná celá řada akcí, které nás upozorňují, 
abychom neustále zlepšovali kvalitu svého života a byli si vědomi 
odpovědnosti za své zdraví.
I naše základní škola se rozhodla, že se k akcím na podporu zdraví 
přidá. Proto jsme pátek, 6. dubna 2018, vyhlásili Dnem zdraví. 
V průběhu celého školního roku se snažíme děti vést ke zdravému 
životnímu stylu nejen v rámci vzdělávání, ale také  různými progra-
my, které pro děti pořádáme. Naše škola se zapojila do projektu 
“Ovoce do škol“, pro děti 1. stupně organizujeme výklad o prevenci 
„Zdravé zoubky“ s názornou ukázkou správného čištění zubů, pro-
gram Mám zdravé tělo, pro žáky 2. stupně zajišťujeme celou řadu 
akcí souvisejících s touto tématikou.
 V průběhu měsíce března k nám několikrát zavítala se vzděláva-
cím  programem Nadačního  fondu Albert “Zdravá pětka“ lektor-
ka paní Vlčková, která zprostředkovala žákům jednotlivých tříd 

Poznávací výlet 
do Kyjova 

1. stupně ve dvouhodinových blocích pojednání o zdravé výživě 
s  možností přípravy zdravé svačinky. Dětem se akce velmi líbila 
(příspěvky dětí jsou uveřejněny na webových stránkách školy). 
Dnu zdraví měl předcházet koncert Hudbou ke zdraví, který se bo-
hužel kvůli vysoké nemocnosti neuskutečnil, proběhne však v ná-
hradním termínu.
Pátek 6. dubna nebyl tedy klasickým dnem, kdy děti usedly do 
lavic, aby se učily podle učebních osnov, ale vše se točilo kolem 
zdraví. Pozvali jsme do školy studenty SZŠ v  Kyjově, kteří dětem 
nejen předvedli základy poskytování první pomoci, např. ošetře-
ní krvácení, popálenin, ukázali, jak znehybnit poraněné končetiny, 
stabilizovanou polohu raněného, kardiopulmonální resuscitaci 
na figuríně, ale také dohlédli na správné provedení úkonů, které  
si děti na stanovištích zkoušely.  Pozvání přijala také Mgr. Alexan-
dra Korvasová, navázala na studenty SZŠ odborným výkladem  
a opět názornými ukázkami poskytování první pomoci.

DEN ZDRAVÍ V NAŠÍ ZÁKLADNÍ ŠKOLE
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Skvělý program dětem připravila firma Mgr. Drlíkové – Zdravé 
stravování. Nejprve se  zábavnou formou seznámily  se  zásadami 
zdravé  výživy, pak na předtištěných listech pomocí samolepek se-
stavovaly  zdravý talíř. Na závěr každé dítě obdrželo velmi chutnou 
a hlavně zdravou svačinku doplněnou o vitamíny v podobě čers-
tvého ovoce a zeleniny, ale i výborného dezertu z tapiokových pe-
rel s kokosovým mlékem. Žáci neradi odcházeli, protože tento pro-
gram byl velmi dobře připravený a opravdu je zaujal.  Věříme, že je 
i pozitivně ovlivnil a v budoucnu se budou správně rozhodovat, co 
je pro jejich zdraví prospěšné a co ne, jak je důležité zdravě jíst a žít.
 Nechybělo ani soutěžení, nejlepší družstva jednotlivých tříd byla 
po vyhodnocení oceněna diplomem.
 Den zdraví byl pro děti hodně náročný, ale jak dokazují jejich ohla-
sy, aktivity se dětem moc líbily a už se těší na další podobné akce. 
V dalších letech chceme do projektu zapojit také žáky 2. stupně.
Na téma Den zdraví vznikla ve škole celá řada výtvarných prací, kte-
ré zdobí třídy i volné prostory školních chodeb.
Na závěr chceme poděkovat všem, kteří nám pomohli organizač-
ně Den zdraví zajistit. Děkujeme zvláště Mgr. Drlíkové, jejíž firma 
poskytla nemalé finanční prostředky k úhradě veškerých nákladů 
spojených s programem zdravého stravování; paní Mgr. Korvasové 
za její čas, ochotu a odborné rady, studentům SZŠ v Kyjově za prak-
tickou část první pomoci a také žákyním 8. tříd za vedení družstev.  

Mgr. Marie Julínková

Ohlasy žáků:
Zdravá výživa
Děkuji za celou 2. A  za přednášku ze Zdravotní školy z Kyjova. Dě-
kujeme za svačinku a za poučení, jaké svačinky jsou zdravé. V  té 
svačince byla pažitková pomazánka, která mi moc chutnala, cherry 
rajčátka, malinový jogurt, mandarinka, chléb se semínky. Poté jsme 
dělali otázky z toho, co nás naučili. Potom jsme se přesunuli do tě-
locvičny, kde jsme zkoušeli ošetřit různé druhy zranění – zlomeni-
na, otevřená zlomenina, masáž srdce a popálenina.
Den se zdravou výživou se mi moc líbil.
Jitka Burešová

Den zdraví
Ze Dne zdraví se mi nejvíce líbilo, když jsme byli v tělocvičně. Zkou-
šeli jsme si, jak ošetřit popáleninu. Mezi prsty nám dala studentka 
tampony a obvázala ruku. Pak zavěsila na trojcípý šátek. Dále jsme 
měli ukázku zlomeniny a umělého dýchání.
Den se mi moc líbil.
Beáta Svozilková

Ze Dne zdraví se mně nejvíce líbilo, že nám dali svačinku a že nás 
naučili umělé dýchání a obvazovat.
Bylo to dobré.
Elenka Vajdíková, 2.A

Den zdraví
Líbilo se mi, jak jsme byli v tělocvičně, jak jsme si zkoušeli masáž 
srdce a zastavit krvácení. Odpovídali jsme na otázky. Dostali jsme 
zdravou svačinku a vysvětlovali nám, co je zdravé jídlo. Ukázali 
nám nezdravé potraviny. 
Den zdraví se mi moc líbil.
Skřivánková Zuzka, 2.A

Den zdraví
Líbilo se mi, že jsme si mohli vyzkoušet masáž srdce a že jsme do-
stali svačinku a taky že jsme si mohli vyzkoušet ošetřit popálenou 

ruku. Také nám vyprávěli o první pomoci.
Radim Lunda, 2.A

Den zdraví
Mně se na tom líbilo, že jsme byli v tělocvičně a naučili jsme se hod-
ně věcí, např. masáž srdce, že vím, kolikrát mám zmačknout srdce 
– 30 krát. Pak jsme šli do družiny. Tam jsme se naučili jíst zdravá 
jídla a zdravou zeleninu a rozlišovat nezdravé jídlo, např. čokolády 
a sladkosti.
Sára Neduchalová, 2.A

Den zdraví
Mně se líbilo, jak jsme dělali masáž srdce a vím, že se musí stlačit 
30krát.
Matúš Tůna

Den zdraví
Líbilo se mi, že nám dali svačinku a jak jsme dělali masáž srdce. Pak 
jsme ještě jako by ošetřili kamaráda Honzu.
Matěj Forman
 
Den zdraví
Den zdraví se mně líbil, protože byla sranda s klukama a holkama, 
byli jsme dobrá parta. Bavila nás masáž srdce.
David Prokeš, 2.A

Den zdraví
Byli jsme v tělocvičně a naučili jsme se nepřímou masáž srdce a za-
stavovat tepenné krvácení, obvázat popáleninu a zlomeninu. Pak 
jsme šli do družiny a lepili zdravý jídelní talíř. Dostali jsme i zdravou 
svačinku. Potom jsme psali test o zelenině.
Den zdraví byl moc pěkný.
Vojtěch Goliáš, 2.A

Den zdraví v 5.B
6. dubna jsme měli nabitý den. Druhou hodinu k nám přijela paní 
Mgr.Korvasová ze záchranky a na našem spolužáku Filipovi nám 
názorně předvedla, jak se zachraňuje lidský život. Potom jsme se 
přesunuli do jazykové učebny, kde nás paní Mgr.Drlíková naučila 
poskládat zdravý talíř. Za naši práci jsme byli odměněni výbornou 
zdravou svačinkou. I když byla zdravá, BYLA MŇAM!  Naše vědo-
mosti jsme si prověřili v testech. V tělocvičně na nás čekali studenti 
ze zdravotní školy, kteří nám názorně předvedli, jak se správně za-
chovat v situacích, které nás mohou potkat a ohrozit naše zdraví, 
např. masáž srdce, popáleniny, různé druhy zlomenin a tepenné 
krvácení. 

Celý den byl HUSTÝ!

Mgr. Klára Těthalová
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Mateřskou školu  navštívili dne 7. března v rámci projektu „Celé Česko čte dětem“ již potřetí žáci 5.B  Tentokrát s sebou přinesli  Birlibána 
od Eduarda Petišky. Kniha vypráví příběh chlapce Birlibána a jeho plyšového přítele Janečka. Putují spolu pohádkovými městy a hledají 
ztracené Janečkovo ouško. Všichni poslouchali jako myšky. Hlavní myšlenkou knihy je síla opravdového přátelství. Na tom, jak důležité je 
mít „prima kamaráda“, jsme se shodli všichni bez ohledu na svůj rozdílný věk. A taky jsme se spolu s medvídkem Pú seznámili s velmi zvlášt-
ními zvířátky z encyklopedie zvířat. Na oplátku za předčítání děti ze školky zazpívaly hezkou jarní písničku, kterou dokonce doprovázely  
i tancem. Těšíme se na další milé setkání.

Mgr. Klára Těthalová

Na pedagogickou praxi do ŠD nastoupila Andrea Kučková, která si pro nás připravila příjemné hudební odpoledne. Seznámila nás s ná-
strojem, který výborně ovládá - houslemi. Nejdříve jsme se dozvěděli, z jakých částí se housle skládají a jak je potřeba o ně pečovat. Potom 
už jsme si mohli poslechnout, jak se hraje, když to někdo umí. Nechyběly ani hudební hádanky. A nejlepší bylo nakonec. Andrejka přinesla 
starší housle, na které jsme si mohli zkusit zahrát.   

Mgr. Ludmila Sotolářová

DĚTI ČTOU DĚTEM III   

HUDEBNÍ ODPOLEDNE
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V rámci krátkodobého projektu jsme se ve školní družině zaměřili na naše smysly – zrak, sluch, čich, chuť a hmat. Ke každému smyslu jsme 
se dozvěděli zajímavé informace, ale hlavně jsme měli možnost si vyzkoušet, který smysl máme nejlépe vyvinutý. A abychom si uvědomili, 
že má smysl mít smysl, také jsme si vyzkoušeli, jaké to je, když o nějaký přijdeme a nemůžeme ho tak využít. 

Mgr. L. Sotolářová

Program 
Zdravá pětka 
očima žáků 
pátých tříd:
Ve středu 28. 3. 2018 jsme měli 
přednášku o zdraví. Paní nám 
říkala, že když chceme posílit 
kosti, tak že si dáme sardin-
ky z  plechovky. Sardinky jsou 
malé rybičky, které se dají do 
plechovky a potom do obcho-
du, kde si je můžeme koupit. 
Taky nám paní říkala, že některá 
zelenina se podobá některým 
orgánům v  těle, např. rajče se 
podobá srdci, vlašský oříšek ze-
vnitř se podobá mozku a tako-
vé zajímavosti. Poté jsme udě-
lali šest skupinek. Když jsme 
udělali skupinky, paní nám 
rozdala desky, kde jsme měli 
doplnit tabulky. Když jsme do-
plnili tabulky, tak nám rozdala 
do každé skupinky jednu krabičku, ve které byla zelenina a párátko a potom jsme si udělali špíz.    
Hodina se mi moc líbila.
Adéla Peringerová   

Ve středu k nám do školy přijela Zdravá pětka. Bylo to o tom, že se nám paní snažila vysvětlit, co je zdravé a co nezdravé. Na tabuli nám 
pověsila plakát, na kterém byl talíř, který byl rozdělen na čtyři části. V první části byla zelenina, ve druhé části bylo ovoce, ve třetí časti byly 
sacharidy a v poslední části byly bílkoviny. Dále nám říkala, že by strava měla být pestrá. Paní nám vysvětlila, jaký je rozdíl mezi bílým a ce-
lozrnným pečivem. Hodně mě to překvapilo, že když se zpracovávají zrnka na bílé pečivo, tak se ze zrnka oddělává slupka a u celozrnného 
se slupka nechává na zrnkách. Bylo toho ještě spoustu, ale to bych popsal celý sešit. Bylo to velmi poučné a od té doby se snažím jíst co 
nejvíc zeleniny a ovoce. 
Samuel Marhefka

NAŠE SMYSLY
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Pohár rozhlasu s  Českou spořitelnou patří každoročně k  největší 
sportovní akci škol okresu Hodonín. Žáci a žákyně II. stupňů mnoha 
škol soutěžili ve dvou květnových dnech v různých  disciplínách na 
stadionu U Červených domků.
Naše družstva si vedla poměrně dobře a v  početné konkurenci 
svých vrstevníků se určitě neztratila. Mladší děvčata obsadila krás-
né 3. místo z 10 škol, mladší chlapci 7. místo z 10 škol, starší děv-
čata 8. místo z 13 škol a starší chlapci 5. místo z 14 škol. Přestože 
se jedná o soutěž družstev, byly hodnoceny i individuální výkony. 

Jedním z nejpopulárnějších sportů na naší škole je bezespo-
ru vybíjená. Žáci se již od prvních ročníků pomalu učí nejen 
pravidlům, ale hlavně získávají dovednosti potřebné pro míčo-
vé hry. Tyto pak mohou zúročit v okrskovém turnaji vybíjené, 
jehož je naše škola po několik let pořadatelem. Pod záštitou 
ASŠK tedy opět letos proběhlo okrskové kolo a okresní kolo, ve 
kterém naprosto nečekaně zazářila naše děvčata. Ale největ-
ším překvapením pro všechny bylo jejich vítězství v krajském 
kole, které proběhlo dne 17. 5. 2018. Děvčata bojovala jako 
lvice. Ale je nutno pochválit i chlapce, kteří povzbuzovali, jak 
řekl jeden z nich: „o dušu“. Dívky tedy postupují do 11. repub-
likového finále AŠSK ČR, které proběhne 11.- 12.června 2018. 

Držte nám palce!!!
Mgr. Klára Těthalová

Získali jsme celkově dvě zlaté medaile – Tereza Sečkařová ve skoku 
vysokém, Kristýna Janásová v hodu kriketovým míčkem. Stříbrnou 
medaili vybojoval Dominik Novák v běhu na 1500 m a bronzovou 
medaili pak děvčata ze šestého a sedmého ročníku ve štafetě na 
4x60m.  
Všem žákům i jejich učitelům patří velký dík za vzornou reprezen-
taci školy i města.

Mgr. Jiří Adamec

POHÁR ROZHLASU V ATLETICE

BZENEC JE NEJLEPŠÍ!!!



Ve čtvrtek 10. května 2018 proběhlo na Kulturním domě ve Bzenci tradiční vystoupení žáků základní školy při příležitosti Svátku matek. 
Pomyslnou kytici svým maminkám a babičkám přinesly děti v podobě třinácti vystoupení: svým pásmem se představil folklorní soubor 
Marijánek, pěvecký sbor Šmoulové, mažoretky, děti z kroužku aerobiku, recitátoři, svůj prostor dostaly také děti navštěvující T.J. Sokol.   
Velké poděkování patří nejen vystupujícím žákům, ale také paním učitelkám, které jednotlivá vystoupení mnoho týdnů předem se svými 
žáky připravovaly. Věříme, že všechna tato vystoupení diváky v sále zaujala a že odcházeli s pocitem příjemně stráveného odpoledne.

PhDr. Ilona Tranžíková

V rámci pokračování dlouhodobého projektu jsme se zaměřili na povolání policisty. O své profesi nám při-
šel popovídat nadstrážmistr Matěj Kyjovský. Při prezentaci jsme se dozvěděli, co je náplní jeho práce  
a prohlédli si výstroj a průkaz. Další část byla zaměřena na prevenci. Zopakovali jsme si také důležitá 
telefonní čísla a vysvětlili si, kdy je použít.
Po prezentaci jsme pokračovali v  tělocvičně, kde jsme si vyzkoušeli, zda zvládneme  
fyzické testy, které jsou potřeba pro povolání policisty. Nejvíce se všichni těšili na ukázku  
sebeobrany. 
Moc děkujeme panu Kyjovskému za zajímavé a zábavné odpoledne.  

Mgr. Ludmila Sotolářová

SVÁTEK MATEK 2018

VYBER SI SVÉ POVOLÁNÍ V. - POLICISTA
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Zápis do prvních tříd v naší škole se uskutečnil ve dnech 3. a 4. dubna 2018.
Zápisem byly pověřeny učitelky Mgr. Klára Těthalová a Mgr. Ivanka Holubová. Na organizaci celého zápisu se však podílely i ostatní vyuču-
jící z celého I. stupně a pomohly i některé učitelky z II. stupně. Zapisovalo se tady celkem ve třech třídách, takže rodiče ani děti  nemuseli 
dlouho čekat. Celkem se do školy dostavilo 53 dětí včetně těch, kteří už měli odklad  povinné školní docházky z minulého roku. V době 
uzávěrky tohoto zpravodaje požádalo o odklad 7 dětí. Z toho vyplývá, že by 1. září mohlo nastoupit 46 dětí do dvou prvních tříd. Uvedený 
počet budoucích prvňáčků nemusí být ještě úplný.
Zápis do mateřských škol proběhl 2. a 3. května v budově MŠ I. Je potěšující, že můžeme přijmout k předškolnímu vzdělávání všechny děti.

Mgr. Bc. Jiří Adamec

MATERSKÁ ŠKOLA I.  
OD ZIMY DO LÉTA
Svátek matek tu je,
každý na besídku nacvičuje.
Básničky učí se kluk, děvče,
taneček a pohádku přidají ještě.
Všichni pro svou maminku
posílají pusinku.
K tomu dáreček i přáníčko
a úsměv jako sluníčko.

Nový rok jsme přivítali dětským divadýlkem s pohádkou „O kočce Micce“, které se dětem velmi líbilo. A to byl teprve začátek akcí pro naše 
dětičky. Na konci února měly všechny děti ve svých třídách karneval, kde si užily zábavné dopoledne s promenádou v kostýmech, plnily 
různé úkoly a hlavně si společně zatančily. Také jim přijel ukázat profesionální hudební umění pan Vojkůvka. Během celého školního roku 
navštěvovali předškoláci výchovně vzdělávací program „Bílé Karpaty“, kde si děti rozšířily obzory o okolním světě. Ani jsme se nenadáli a po 
zimě přišlo jaro - čekalo nás Velikonoční tvoření pro rodiče s dětmi, odkud si děti odnášely vlastnoručně zhotovenou velikonoční výzdobu. 
Pohádkou „Ukliďme si les“ byla dětem zdůrazněna nutnost ochrany přírody ke Dnu Země. V květnu naše děti potěšily své rodiče krásnými 
besídkami, kde zazněly známé i méně známé písničky, básničky a pohádky. Každá z maminek si s sebou kromě radosti z představení svých 
dětí odnášela i malé dárečky, které pro ně děti se svými paními učitelkami připravily. Na konci měsíce čeká naše děti výlet do Modré, kde 
se podívají pod hladinu rybníka mezi sladkovodní ryby. Vlakem děti opět navštíví kyjovský Sokolíček a Hvězdárnu ve Veselí nad Moravou. 
Oslavy Dne dětí završí Nafukovací planetárium, kde dětem přiblíží záhady hvězdné oblohy. V závěru roku budou předškoláci pasováni 
panem ředitelem na „školáky“.      

Kolektiv MŠ I

Zápis do první třídy

ˇ
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V rámci projektu „Celé Česko čte dětem“ k nám po celý školní rok chodili číst dětem 
pohádky žáci 5.třídy pod vedením Mgr. Kláry Těthalové. Dětem se pohádky vždy moc 
líbily, a proto jsme se tématu „Kniha je můj kamarád“ věnovali delší dobu. Děti si při-
nesly z domu svoji oblíbenou knížku a také jsme navštívili místní knihovnu, kde děti 
uvítala paní knihovnice Jitka Navrátilová. Děti jí přinesly obrázek skřítka Medovníčka 
a poděkovaly za příběhy tohoto skřítka, které pro ně napsal Jan Lebeda a které jim 
před spaním četly babičky Evička, Jiřinka a Ivanka. Paní knihovnice měla pro děti 
připravené pohádkové hádanky, krásné obrázkové knížky a ukázala dětem celé od-
dělení knihovny, které je věnované dětem. Děti pozorně poslouchaly a slíbily, že se 
stanou budoucími čtenáři a přijdou si nejednu knihu vypůjčit. Paní Jitce Navrátilové 
děkujeme za příjemné setkání a věříme, že se zase čtené pohádky vrátí k těm nej-
menším, k našim dětem.

Ivona Tomaštíková, Radka Holková   MŠ III. 

Po celý školní rok čte dětem hasičské příběhy babička Evička Kuchařová. Dětem se příběhy moc líbí a vždy pozorně poslouchají. Za odmě-
nu jsme se vypravili do hasičské zbrojnice ve Bzenci. Děti se nemohly dočkat. Už na nás čekal hasič pan Igor Otépka a hasička paní Klára 
Otépková. Oba jim s velkou trpělivostí a nadšením ukazovali hasičské auto, které je potřeba při zásahu. Vyzkoušely si také helmy, poslechly 
si, jak houká hasičské auto a nadšení nebralo konce ani při ukázce práce s hasicím přístrojem. V den, kdy jsme hasičskou zbrojnici navštívili, 
4.5., slaví hasiči svátek – přejeme jim co nejméně zásahů a chceme poděkovat za možnost seznámit se s prací dobrovolných hasičů, která 
je velmi důležitá a potřebná.

Ivona Tomaštíková, Radka Holková  MŠ III.

ZA POHÁDKOU DO KNIHOVNY

NÁVŠTĚVA HASIČSKÉ ZBROJNICE VE BZENCI
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Celý školní rok mohly děti popustit uzdu své kreativitě v plně obsa-
zených kurzech keramiky a musíme uznat, že jejich zručnost a fan-
tazie naprosto předčily očekávání lektorek. Po prvních hodinách 
bylo jasné, že se můžeme pustit i do složitějších variací. Děti si po 
vypálení a dozdobení odnesly domů ptáčky, skřítky, sluníčka, zajíč-
ky, hrnečky, misky, ani na všechno teď nevzpomeneme. Mimořád-
ně šikovné děti máme v tom našem Bzenci.
A také herecky nadané. Po první nazkoušené a natočené pohádce 
O perníkové chaloupce, která už má na youtube stovky zhlédnu-
tí, jsme se pustili do Popelky. Pár týdnů jsme zkoušeli, připravili 
kostýmy, scénu a pustili se do natáčení, tentokrát i v exteriérech. 
Pravdou je, že některé záběry se točily i dvacetkrát, ale aspoň víme, 
jaké to mají herci těžké, když se prostě nedokáží přestat smát. Děti 
z youtuberského kroužku nám výsledný materiál sestříhají a vy se 
můžete podívat na náš kanál „mamka s taťkou“ na youtube, jak se 
společné dílo zdařilo.
Pro školkové chytré hlavičky jsme zahájili Angličtinu s medvídkem 
Paddingtonem a i tento kroužek byl během chvilky úplně obsazen. 
Děti se hravou formou seznamují s angličtinou, učí se vnímat cizí 
slovíčka a naprosto přirozeně reagovat na podněty v  anglickém 
jazyce.
Miniklubík pro maminky s nejmenšími dětmi se také tvořivě rozjel 
a děti zkoušely modelovat z jedlé plastelíny, kreslit plakáty, oprav-
du krásně si své prostory vyzdobily. Samozřejmě kromě hraní, tan-
cování a klouzání na skluzavce, bez ní by to nešlo.
Pro dospělé opět probíhaly kurzy Cvičení pro zdravá záda, pokra-
čoval kurz angličtiny a nově si můžete v  klubíku zacvičit dvakrát 
týdně i pilates.
Letos sportujeme i venku, pokud uvidíte skupinu různě velkých 
dětí běhat po Bzenci s trenérem, klidně se přidejte. Nově jsme za-
hájili i tenisový kroužek, zatím v omezeném počtu dětí, ale od září, 
pokud vše dobře půjde, to rozjedeme naplno.
Naše kreativní a sportovní tábory opět překonaly rekord předcho-
zího ročníku v  rychlosti jejich zaplnění. Náš jasně daný koncept, 
a to, že nejsme jen prázdninové odkladiště dětí, oslovuje každo-
ročně množství rodičů, kterým záleží na smysluplném trávení vol-
ného času svých ratolestí. A pozor, letos se neděsíme a přijímáme 
všechny šikovné děti i dále, máme totiž v zásobě dostatek zručných 
lektorů. Prostě jsme si je za dvanáct let naší činnosti vychovali.  
A máme z nich radost.
Přejeme krásné prázdniny!

Za všechny z Bzeneckého klubíku Irena Koukalová Uličná

Bzenecký klubík
neodpočívá



NOCOVÁNÍ V KNIHOVNĚ
Nocování jsme s dětmi prožily už mnohokrát, ale poprvé se usku-
tečnilo v  prostorách místní knihovny. Hlavním cílem akce bylo 
posílit čtenářskou gramotnost a naučit se vnímat knihu jako zdroj 
zábavy, ale i zdroj informací. Děti vyplňovaly kvíz, který se skládal 
ze čtyř okruhů. Na jednotlivé otázky děti hledaly odpovědi v kni-
hách. Tento úkol děti plnily s neočekávaným nadšením, dobrovol-
ně a na 100%, jako by to byla důležitá písemka. Velmi pozitivně 
reagovaly děti i na otázky paní Navrátilové, která pro ně připravila 
besedu o knihách a možnostech využití knihovny. A také z těchto 
odpovědí na její otázky bylo jasné, že výklad pozorně posloucha-
ly. Z toho usuzuji, že třetí osoba při akci je přínosem a příjemným 
zpestřením. Noc v knihovně mezi hrdiny a pohádkovými bytostmi 
byla lákavá a také napínavá. Nejdříve všichni chtěli spát mezi horo-
ry, ale po setmění se spacáky pomalu stěhovaly do zóny pohádek. 
Myslím, že některé děti zažily nejdobrodružnější noc v životě. Jako 
vždy si vzorně připravily samostatně místo pro nocování a uklízely 
po sobě pomůcky použité při tvoření a hrách i po jídle. 
Paní Navrátilová nám před ukončením akce nabídla možnost zo-
pakování nocování v  knihovně. Děti toto pozvání velmi ocenily  
a hned chtěly vědět, kdy to bude. Touto cestou bych právě jí chtě-
la poděkovat za ochotu a vstřícnost, protože nám nejen poskytla 
prostory knihovny, ale věnovala nám svůj volný čas, a to celé od-
poledne i noc. 

Blanka Vaníčková    
Pedagog VČ DDM Veselí nad Moravou - Bzenec

Sídlíme v budově bývalých kasáren a působíme zde pro děti i do-
spělé již dva roky a naše aktivity se stále rozšiřují. V druhém roce 
naší činnosti jsme otevřeli dva nové kroužky pro děti a jeden pro 
dospělé. Naše činnost zasahuje i do Moravského Písku.
V dalším roce bychom rádi nabídli další novinky.
Pro rozšíření naší činnosti hledáme nové vedoucí, instruktory a lek-
tory, kteří chtějí pracovat s dětmi nebo dospělými.

NA LÉTO 2018 MÁME PŘIPRAVENO:
Tábor putovní 9. – 13. 7. 2018

Tři dny strávíme na výletech, zbylé dva budeme putovat po oko-
lí našeho domečku a věnovat se sportu, rukodělným činnostem, 
soutěžím a hrám. Vlastně budeme aktivně relaxovat (v ceně tábora 
je cestovné, vstupy, odměny, strava i pitný režim).

Tábor Všeználek 6. -10. 8. 2018

Po celou dobu tábora se nám budou střídat nejrůznější aktivity, 
aby zde každý účastník našel to, co jej nejvíce baví. Budeme kutit  
i kuchtit, dozvíme se zajímavé věci, najdeme poklad atd. 
V ceně tábora je materiál a pomůcky, odměny, strava i pitný režim.

BĚHEM ŠKOLNÍHO ROKU PRAVIDELNĚ PROBÍHAJÍ ZÁJMOVÉ 
KROUŽKY:

• Školička (pro nejmenší ve Bzenci a v Moravském Písku)
• Pohybový
• Tvoření
• Vaření
• Minikroužek (předškoláci)
• Dílna
• Kruhový trénink (dospělí i žáci)

Tyto aktivity budou probíhat i ve školním roce 2018/2019 a chys-
táme ještě další:

• Přírodovědný
• Ruční práce (drátkování pletení z pedigu…)
• Zvídálek

Informace o nás a naší činnosti najdete na:
Fb.: Dům dětí a mládeže Veselí nad Moravou – Bzenec
E-mail: bzenec.ddmveseli@seznam.cz
Tel.: 739 205 338, 777 118 166, www.ddmveseli.cz

Kontaktní osoba: Pedagog VČ Blanka Vaníčková

 DOMECEK VE BZENCI
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Jako každým rokem, tak i letos na závěr školního roku 2017/2018 získali někteří žáci 
ZUŠ ve Bzenci pěkná ocenění a postupy do krajských a celostátních kol v různých 
vyhlášených oborech pro základní umělecké školy.
Například v soutěži, kterou vyhlašuje Ministerstvo školství mládeže a tělovýchovy 
ČR, soutěžili naši žáci v oboru bicích a dřevěných dechových nástrojů – zobcové flét-
ny. V okresním kole, které se konalo v Hodoníně, vystoupila početná skupina žáků, 
z které někteří postoupili do krajských přehlídek konaných v  Ivančicích a v  Brně.   
Cílevědomá a odborná příprava žáků přinesla potěšující výsledky v podobě před-
ních umístění a v získání ocenění. Na nástěnkách ve škole zabírají udělené diplomy 
žákům celou velkou plochu.
V  letošním roce se opět podařilo dvěma našim žákyním postoupit do ústředního 
kola v Praze. Natalia Kovaříková získala 1. místo za hru na zobcovou flétnu a Zvláštní 
cenu poroty za interpretaci skladby Agnes Dorwarth – Flügelschlagen a Eliška Stoč-
ková 2. místo za hru na zobcovou flétnu.
Ředitelství ZUŠ navrhuje jmenované žákyně za prezentaci města Bzence na Oceně-
ní starosty města Bzence.
Poděkováni patří obětavým pedagogům školy za jejich práci a dosažené výsledky. 
Rovněž děkujeme rodičům žáků za jejich podporu a spolupráci.

Lubomír Ligas, ředitel školy

Úspěchy a ocenění žáků ZUŠ 
ve Bzenci v letošním školním roce 
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Přehled umístění žáků školy v jednotlivých soutěžích
Okresní kolo: Hodonín 7. 3. 2018
Soutěžní okruh A – Hra na bicí soupravu – I. kategorie (do 11 let)
Kratochvílová Alena - 1. místo s postupem do krajského kola
Krejčiřík Šimon - 1. místo s postupem do krajského kola
Slabý Vojtěch - 1. místo s postupem do krajského kola
Hruška Tomáš - 3. místo

Soutěžní okruh A – Hra na bicí soupravu – III. kategorie (do 13 let)
Rákošová Anna -1. místo s postupem do krajského kola
 
Soutěžní okruh B – Hra na melodické a ostatní bicí nástroje – III. 
kategorie (do 13 let) 
Rákošová Anna - 1. místo s postupem do krajského kola + absolut-
ní vítěz celého kola 
 
Krajské kolo: Brno - 5. 4. 2018 
Soutěžní okruh A – Hra na bicí soupravu  
Kratochvílová Alena - 3. místo 
Krejčiřík Šimon - 3. místo 
Slabý Vojtěch - 3. místo 
Rákošová Anna - 1. místo 
 
Soutěžní okruh B – Hra na melodické a ostatní bicí nástroje 
Rákošová Anna - 2. místo
Diplom za pedagogické vedení Marii Španihelové
 
Okresní kolo 7. 3. 2018 - Národní soutěže ZUŠ Hodonín
2. kategorie
Alžběta Kusáková 1. místo s postupem do krajského kola (pedago-
gické vedení Marta Gráfová)
Matouš Němeček 1. místo (pedagogické vedení Marta Gráfová)
Krejčiříková Kateřina 1.  místo (pedagogické vedení Martin Fukan)
3. kategorie
Natalia Kovaříková 1. místo s postupem do krajského kola (peda-
gogické vedení Marta Gráfová)
Eliška Stočková 1. místo s postupem do krajského kola (pedagogic-
ké vedení Marta Gráfová)
Kristýna Tesaříková 1. místo (pedagogické vedení Marta Gráfová)
4. kategorie
Ondrej Rákoš 1. místo s postupem do krajského kola (pedagogické 
vedení Marta Gráfová)
5. kategorie
Barbora Kusáková 1. místo (pedagogické vedení Marta Gráfová)
6. kategorie
Barbora Kozumplíková 1. místo s postupem do krajského kola (pe-
dagogické vedení Martin Fukan)
9. kategorie
Ivana Kostílková 1. místo s postupem do krajského kola (pedago-
gické vedení Marta Gráfová)

Ocenění učitelé:
Diplom za klavírní doprovod Lindě Horňákové
Diplom za pedagogické vedení Martě Gráfové
Diplom za pedagogické vedení Martinu Fukanovi
Diplom za pedagogické vedení Marii Španihelové

Krajské kolo Národní soutěže ZUŠ Ivančice
27. 3. 2018 2. kategorie
Alžběta Kusáková 3. místo (pedagogické vedení Marta Gráfová)
3. kategorie
Natalia Kovaříková 1. místo s postupem do celostátního kola (pe-
dagogické vedení Marta Gráfová)
Eliška Stočková 1. místo s postupem do celostátního kola (pedago-
gické vedení Marta Gráfová) 

4. kategorie
Ondrej Rákoš 2. místo (pedagogické vedení Marta Gráfová)
6. kategorie
Barbora Kozumplíková  2. místo (pedagogické vedení Martin  
Fukan)
9. kategorie 
Ivana Kostílková 2. místo (pedagogické vedení Marta Gráfová)
 
Ocenění učitelé:
Diplom za klavírní doprovod Lindě Horňákové
Diplom za pedagogické vedení Martě Gráfové

Teplické flautohry: 20. 4 a 21. 4. 2018 (pedagogické vedení 
Marta Gráfová)
Sólová hra: 
2. kategorie
Alžběta Kusáková 1. místo

3. kategorie 
Natalia Kovaříková 1. místo
Kristýna Tesaříková 2. místo

5. kategorie
Barbora Kusáková 3. místo

7. kategorie
Ivana Kostílková 1. místo

Komorní hra
Soubor Albana (Alžběta Kusáková, Barbora Kusáková, Natalia 
Kovaříková) 1. místo Diplom za nejlépe provedenou skladbu 
Agnes Dorwarth

Celostátní kolo Národní soutěže ZUŠ Praha – 5. 5. 2018
Natalia Kovaříková 1. místo a zvláštní cenu poroty za interpretaci 
skladby Agnes Dorwarth - Flügelschlagen.
Eliška Stočková 2. místo



strana 22

Ve dnech 25. a 26. dubna t. r. proběhla v prostorách školy SŠ GHaL 
Bzenec p.o, a na školním závodě Rybářství Hodonín spol. s r.o. tra-
diční soutěž rybářských škol z České republiky a Slovenské repub-
liky. Soutěžící a pedagogický doprovod byl uvítán v odpoledních 
hodinách v hotelu Junior, kde též bylo v salonku Grand slavnostní 
zahájení soutěže za přítomnosti ředitele školy Mgr. Marčíka a jeho 
zástupce Ing. Vavřinové.

Po ubytování a večeři proběhla ve večerních hodinách na učebně 
Junior první část soutěže v teoretických znalostech a to v „Teore-
tickém testu“, „Latinských názvů sladkovodních ryb“ a „Latinských 
názvů vodních organismů“. Po této části se ujala prvenství Střední 
rybářská škola Vodňany a naši žáci obsadili druhé místo před Střed-
ní školou rybářskou a vodohospodářskou Třeboň. Na posledním 
místě skončila Spojená škola Ivanka při Dunaji.
Druhý den 26. dubna soutěž pokračovala technickou částí a to 
v praktických dovednostech žáků. První disciplína „Přišití sakoviny 
kaprového keseru“ proběhla v síťárně  na Přívoze. Po této disciplí-
ně byl přejezd na Rybářství Hodonín spol. s r.o., kde v jeho areálu 
soutěž pokračovala v  následných disciplínách: „Hod vrhačkou na 
cíl“, „Jízda lodí“ a „Lov ryb udici na plavanou“. Po ukončení těchto 
soutěžních disciplín celkové prvenství v soutěži získala Střední ško-
la rybářská a vodohospodářská Třeboň. Naši žáci z SŠ GHaL Bzenec 
p.o. předstihli v  praktických disciplínách Střední rybářskou školu 
Vodňany a celkově získali druhé místo. Střední rybářská škola Vod-
ňany obsadila třetí místo a na čtvrtém místě se umístila Spojená 
škola Ivanka při Dunaji.

Po ukončení soutěže byl přejezd na večeři do Bzence a poté nasta-
lo slavnostní vyhlášení výsledku XVI. ročníku Mezinárodní soutěže 
rybářských škol a předání věcných darů, diplomů a pohárů v hote-
lu Junior. 

Naše družstvo ze žáků SŠ GHaL Bzenec p.o., oboru Rybář získalo 
celkově II. místo v družstvech a v jednotlivých disciplínách I. a III. 
místo „Latinské názvy sladkovodních ryb“, I. místo „Latinské názvy 
vodních organismů“, III. místo „Přišití sakoviny kaprového keseru“ a 

I. místo „Lovu ryb na plavanou“. Celkově v jednotlivcích se naši žáci 
umístili na 4., 5., 6. a 13. místě. Velmi potěšující je, že žáci ze Střed-
ní školy gastronomie, hotelnictví a lesnictví Bzenec, příspěvková  
organizace, se umístili před čtyřletými maturitními rybářskými ško-
lami s dlouholetou tradicí.
Naši školu reprezentovali žáci Duchoň Marek a Rehort Jan ze třídy 
LR1A, Procházka Radek a Vacenovský Michal ze třídy LR3Z.

Ing. Karel Pánský
garant soutěže

XVI. ROČNÍK MEZINÁRODNÍ SOUTĚŽE RYBÁŘSKÝCH ŠKOL



I letos Tělocvičná jednota Sokol Bzenec uspořádala dětské šibřinky. 
I když jsme měli obavy, že z důvodu chřipkové epidemie a studené-
ho počasí bude účast malá, všechno dobře dopadlo. Rodičů s dět-
mi přišlo hodně v pěkných maskách. Už od 14 hodin se sál hemžil 
malými piráty, princeznami, čaroději, karkulkami a všelijakými zví-
řátky. Čekal na ně program s ukázkami aerobiku dětí z bzenecké 
školy, ukázka sletové skladby “Děti, to je věc!“, kterou nacvičilo 19 
dětí ze sokolského oddílu pobytu v přírodě SEFOGA pod vedením 
manželů Miškárových a se kterou pojedou na XVI. Všesokolský slet 
do Prahy. Celý program byl propojen hudbou a tancem pod vede-
ním DJ. Samozřejmě na děti čekala bohatá tombola. Díky štědrým 
sponzorům vyhrával každý zakoupený los, takže spokojenosti bylo 
dosaženo. V 17 hodin byl vyhlášen konec zábavy, ale děti byly tak 
rozjařeny, že se jim domů vůbec ještě nechtělo. Však za rok se se-
jdeme zase!
Organizátorky šibřinek, sestry zdravotního tělocviku, by si přály, 
aby děti našly cestu za pohybem i do naší sokolovny, nejen 1x za 
rok na šibřinky. Také rodiče se mohou přidat.
Končím heslem:  „Ve zdravém těle, zdravý duch“.

Marie Řeháková cvičitelka

DĚTSKÉ ŠIBŘINKY 2018
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Člověk stárne, tělo začíná zlobit. Jaký vůbec máme k našemu tělu 
vztah? Je nejlepší? Snažme se naučit s  naším tělem zacházet co 
nejlépe, protože jediné, co nám skutečně patří, je naše tělo a naše 
mysl. Všichni zestárneme a právě ve stáří může zdravotní cvičení 
dát životu velké bohatství.
Tělocvičná jednota SOKOL Bzenec řadu let provozuje oddíl zdra-
votního cvičení. V nynější době jsou v něm registrovány ženy střed-
ního a seniorského věku.
Zdravotní cvičení je nenáročné, ale prospěšné pro tělo, často už 
věkem opotřebované. Cvičí se základy pilates, jednoduché zá-
kladní cviky jógy, součástí cvičení jsou pomůcky jako lehké činky, 
overball a gumy. Nezbytnou součástí jsou cviky pro správné drže-
ní těla, správné dýchání, větší pohyblivost kloubů, posílení svalů 
ochablých nebo protažení svalů zkrácených. Snažíme se pojmout 
cvičení tak, aby se procvičil za hodinu efektivně celý organismus.
Zdravotní cvičení posiluje tělo, ale v nepodstatné míře i psychiku. 
Kde jinde se setkají podobně smýšlející ženy a proberou své zážit-
ky, radosti i starosti.

Za zmínku stojí další aktivity oddílu. Každoroční předvánoční se-
tkání všech členek v restauraci Junior s  vlastním kulturním a zá-
bavným programem. Loni se s velkým úspěchem uskutečnil jedno-
denní výlet do Čejkovic a okolí. Členky také přispívají každoročně 
na tombolu pro děti, některé obchází sponzory a organizují dětské 
šibřinky. Poděkování patří všem ženám, které se aktivně podílí na 
jakékoli činnosti spojené se Sokolem Bzenec.
Letos nacvičuje skupina žen skladbu „Princezna republika“, se kte-
rou vystoupí každý víkend v červnu v okolních sokolských jedno-
tách. Vše završí vystoupením v Brně a pak následně v Praze na XVI. 
Všesokolském sletu, který se koná 1. - 6. července 2018.
Ženy středního věku a seniorky žijí stále více zdravěji a aktivněji.  
Neváhejte, přijďte si i vy zacvičit na hodiny zdravotního cvičení  
a spojte fyzickou aktivitu se společenskou! Některé z nás pamatují, 
že si chodili zacvičit i muži.......

Nazdar! Marie Vrzalová
cvičitelka

SOKOL A ZDRAVOTNÍ CVIČENÍ
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 Jako každoročně se ve Bzenci konal župní přebor všestrannosti 
žactva v atletice a plavání. V sobotu 12. 5. 2018 se na školním atle-
tickém hřišti sešlo 56 závodníků a závodnic z celé Sokolské župy 
Slovácké – z Hodonína, Břeclavi, Podivína, Mutěnic, Dubňan, Vace-
novic a Bzence. Soutěžilo se v atletickém čtyřboji: běhu na krátkou 
a dlouhou trať, skoku dalekém a hodu míčkem. Za krásného počasí 
si změřily své síly děti různých kategorií, od nejmenších předško-
láčků až po 14tileté slečny. 
 Naši mladí Sokolové z oddílu pobytu v přírodě – Sefoga se v hoj-
ném počtu nejen zúčastnili, ale i podali výborné výkony a umístili 
se na předních pozicích. 
Umístění dětí z T. J. Sokol Bzenec v atletice:

 Po atletické části se mladí sportovci přemístili do školního bazé-
nu, kde bojovali o medaile a body v plavání na 25 m a 50 m. I zde 
bzenečtí Sokolové „zabodovali“.
Umístění dětí T. J. Sokol Bzenec v plavání:

 Celá sportovní akce, kterou organizačně do velké míry zajišťovala 
naše jednota, měla 111 účastníků. Všem, kteří se podíleli na jejím 
zdárném průběhu, patří velký dík.
 Soutěž v atletice a plavání je součástí Přeboru ČOS (Česká obec 
sokolská) ve sportovní všestrannosti, kam je také zařazen šplh. Tato 
disciplína proběhla již v únoru 2018 v Hodoníně a T. J. Sokol Bzenec 
měl i tam úspěšné zastoupení.
Umístění T. J. Sokol Bzenec ve šplhu:

ÚSPĚCHY MLADÝCH SOKOLŮ

Kategorie Umístění Jméno

Předškolní děti 
chlapci (2012 a ml.) 1. Miškar Kryštof Ondřej

Předškolní děti 
dívky (2012 a ml.) 3. Plachá Veronika

  4. Peregrinová Tereza

Žáci I. (2009-11) 4. Dobešek Michal

  7. Ženata Tomáš

Žákyně I. (2009-11) 7. Burešová Jitka

  12. Pekárková Elena

Žáci II. (2007-8) 1. Rákoš Ondrej

  3. Svozílek Filip

Žákyně II. (2007-8) 1. Těžká Martina

  3. Opravilová Marie

  4. Kratochvílová Alena

  6. Miškarová Kateřina Marie

Žáci III. (2005-6) 2. Marhefka Samuel

  3. Ženata Jakub

  4. Pichler Matěj

  6. Plaček Vojtěch

  7. Plachý Jiří

Žákyně III. (2005-6) 1. Rákošová Anna

  2. Těžká Tereza

  5. Kobzáňová Linda

  6. Holešová Kateřina

  7. Peringerová Adéla

  10. Vratislavská Tereza

Kategorie Umístění Jméno

Žáci I. 1. Dobešek Michal

  2. Ženata Tomáš

Žákyně I. 3. Pekárková Elena

  4. Burešová Jitka

Žáci II. 1. Rákoš Ondrej

Žákyně II. 3. Miškarová Kateřina Marie

  6. Těžká Martina

  7. Kobzáňová Valerie

Žáci III. 1. Marhefka Samuel

  2. Pichler Matěj

  3. Plachý Jiří

Žákyně III. 1. Rákošová Anna

  2. Kobzáňová Linda

  4. Vratislavská Tereza

Kategorie Umístění Jméno

Žákyně I. 3. Burešová Jitka

Žáci II. 1. Rákoš Ondrej

Žákyně II. 1. Těžká Martina

  2. Šimečková Johanka

Žáci III. 1. Pichler Matěj

Žákyně III. 1. Rákošová Anna

  4. Kobzáňová Linda
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V jednotlivých disciplínách všestrannosti získávají závodníci body 
a součet bodů určuje pořadí v celé soutěži. V tomto hodnocení pa-
tří děti z T. J. Sokol Bzenec k nejlepším v celé župě. V následující 
tabulce jsou uvedeni bzenečtí „medailisté“ župního přeboru spor-
tovní všestrannosti – šplh, sportovní gymnastika, atletika, plavání.

 Všem mladým sportovcům blahopřejeme a přejeme, aby se 
sport a pohyb staly každodenní součástí jejich života. 
 Velké poděkování patří vedoucím oddílu Sefoga – manželům 
Jarce a Ondrovi Miškarovým a Míše Šimečkové, kteří se zodpověd-
ně, obětavě a s nadšením věnují našim mladým Sokolům. Kromě 
„běžných“ schůzek a trénování na závody všestrannosti se v  po-
sledním roce velmi pečlivě připravují na XVI. všesokolský slet 2018. 
Sletovou skladbu „Děti, to je věc“ představili jejich svěřenci u příle-
žitosti Dne matek. Další vystoupení proběhne 3. 6. 2018 na župním 
sletu ve Veselí n. Moravou a 10. 6. 2018 na krajském sletu v Brně. 
 Vyvrcholením celoroční přípravy bude reprezentace Bzence  
a celé slovácké župy na XVI. všesokolském sletu, který se koná  
1.– 6. 7. 2018 v Praze. Společně se starou „Věrnou gardou“ T. J. Sokol 
Bzenec tak přispějí k důstojným oslavám 100. výročí založení ČSR.

PaedDr. Pavla Rákošová, náčelnice T. J. Sokol Bzenec

Jede, jede mašinka, kouří se jí z komínka a ta naše jela z Bzence do Vracova. Od nádraží kousek pěšky, doleva, doprava a čekalo na nás 
vláčkové království. Pan průvodčí zapískal a už se jelo vláčkem, který měl lokomotivu celou modrou a vagónky úplně malinké. Všichni 
jsme mávali kolemjdoucím a za chvíli jsme vystupovali u řetízkového kolotoče. Tam se děti občerstvily a stihly nakrmit i rybky a žabky u 
nedalekého jezírka. Čas ubíhal velmi rychle, museli jsme se rozloučit a spěchat na nádraží do Vracova, kde nás odvezl vláček, tentokrát ten
opravdový, domů do Bzence. Cestou do mateřské školy jsme se ještě stavili v cukrárně Jitka na dobrou zmrzlinu. 
MŠ III. B. Němcové, Bzenec

Kategorie Celkové 
umístění Jméno

Žáci II. (2007-8) 1. Rákoš Ondrej

Žákyně III. (2005-6) 1. Rákošová Anna

Předškolní děti 
chlapci (2012 a ml.) 2. Miškar Kryštof Ondřej

Žáci III. (2005-6) 2. Marhefka Samuel

Žákyně III. (2007-8) 3. Kobzáňová Linda

Žáci III. (2005-6) 3. Pichler Matěj

Jede, jede 
mašinka
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Činnost sboru:
Sbor dobrovolných hasičů má 23 mužů a 7 žen a 13 zaregistrova-
ných dětí do 18 let.
Činnost v loňském roce prováděla spolu se zásahovou jednotkou 
při akcích, které jsou potřebné jak k  životu sboru, tak k  pomoci 
města.
U příležitosti 135 let založení SDH Bzenec proběhlo 12. – 13. 8.  
a 16. 9. pro členy a veřejnost otevření hasičské zbrojnice a ukázka 
vozidel, výstroje a výzbroje hasičů. V prvním patře v klubovně byla 
výstava z historie sboru.
Chtěl bych touto cestou poděkovat panu starostovi za schválení  
a koupi praporu pro náš sbor při příležitosti 135. výročí.

Další aktivity:
28. 5. dětský den v zámeckém parku ve Bzenci
4. 6. dětský den v základní škole
5. 6. vyzvednutí nového praporu SDH Bzenec v Březolupech
17. 6. účast na oslavách 120. výročí založení SDH Moravský Písek
18. 6. účast na božím těle v Bzenci
1. 7. účast na oslavách 90. výročí založení SDH Těmice
21. 10. nazbrojení parní lokomotivy vodou, která pro poruchu 
nedorazila.

Miroslav Kuchař
Starosta sboru

Kroužek mladých hasičů:
Naše mládež se v loňském roce zúčastnila pouze tří soutěží, v mě-
síci březnu Halové soutěže ve Velké nad Veličkou. Umístila se na 
19. místě.
O měsíc později, v dubnu, Halové soutěže ve Vracově, zde se umís-
tila na 18. místě.
V květnu se zúčastnila Okresního kola hry Plamen, na které skon-
čila na 18. místě.
Jinak jsme se s dětmi scházeli každý pátek za hasičárnou. Dětem 
se připravil ještě táborák s  opékáním špekáčků na rozloučení se 
školním rokem.

Klára Otépková
Vedoucí mládeže

ZPRÁVA SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ MĚSTA BZENCE ZA ROK 2017
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Činnost zásahové jednotky:
Zásahová jednotka se skládá z 10 členů.
Členové s odbornou způsobilostí se pravidelně zúčastňují cyklické 
odborné přípravy u Hasičského záchranného sboru v  Hodoníně. 
Někteří členové zásahové jednotky jsou nositelé dýchací techniky. 
Celkem je oprávněno nosit dýchací techniku 8 členů, 6 členů má 
průkaz k obsluze přenosných motorových řetězových a rozbrušo-
vacích pil. Všichni členové mají také platnou zdravotní prohlídku. 
Členové jednotky se pravidelně scházejí při výcviku, školení, údrž-
bě techniky a přípravě na technické prohlídky.
Dne 28. prosince se členové zásahové jednotky zúčastnili proškole-
ní bezpečnosti práce při zásahu pod vedením pana Josefa Náhlíka.

Ve vozovém parku máme zařazenou svěřenou techniku do naší 
péče, o kterou se vzorově starají technik strojní služby p. Otépka 
Vlastimil st. a řidiči strojníci. Všechna vozidla mají platnou STK.
Jedná se o vozidla:
Cisternová automobilová stříkačka TATRA 815 4x4 CAS-20
Cisternová automobilová stříkačka TATRA 815 6x6 CAS-32
Dopravní automobil AVIA-30 DA-12
Z rozpočtu města byla zakoupená výstroj a výzbroj v hodnotě 40 
tisíc korun a z kraje jsme dostali dotaci 19 tisíc korun. Bylo to za zá-
sahy mimo katastr města, za které jsme zakoupili montážní vozík.

Za loňský rok se naše jednotka zúčastnila 24 výjezdů.
Jednalo se o tyto výjezdy:
19. 1. Vracov – požár komínu
21. 1. Moravský Písek – požár střechy
 6. 2.  Bzenec – technická pomoc (strom přes vozovku)
16. 3. Vracov – požár trávy
17. 4. Bzenec Kolonie – požár hospodářské budovy
13. 5. Strážnice – technická pomoc (čerpání vody)
  9. 6. Bzenec – požár ledničky
18. 6. Bzenec – požár lesa (Hrubý háj)
22. 6. Bzenec Přívoz – požár lesa 113 km
22. 6. Vracov-Vacenovice – požár lesa
28. 6. Bzenec – požár trávy po pádu elektrického vedení
 7. 7. Strážnice – technická pomoc (strom přes vozovku)
11. 8. Bzenec – technická pomoc (spadlý strom přes koleje na trati 
Veselí n. Mor. – Brno)
21. 8. Bzenec – požár odpadu v ulici Na Vyhlídce
16. 9. Domanín – požár sklepa
25. 9. Skoronice – požár domu
1. 10. Bzenec – Strážnice – dopravní nehoda
29. 10 Bzenec Nový svět – technická pomoc
29. 10 Bzenec Olšovec – technická pomoc (strom přes vozovku)
29. 10. Bzenec – Přívoz – technická pomoc (strom přes vozovku)
29. 10. Bzenec – Kolonie – technická pomoc (Strom přes vozovku)
29. 10. Bzenec – Bzinská ulice – technická pomoc (utržený přístře-
šek na balkonu)
12. 12. Bzenec – technická pomoc (spadlý strom na vozidle)
24. 12. Těmice – požár domu

V  loňském roce bylo odpracováno na údržbě techniky, zbrojnice  
a různých akcích celkem 242 hodin.
Dále pak jsme měli tuto činnost:
Naše jednotka se také zúčastnila společenských a kulturních akcí 
(požární dozor na plesech a různých jiných akcích – dovoz vody na 
Starý hrad pro město Bzenec za účelem zakropení kopule a beto-
nového věnce kaple sv. Floriána a sv. Šebestiána).
Zároveň bych chtěl poděkovat všem členům zásahové jednotky, 
ale i ostatním členům za práci, kterou se snaží pomoci při nepřed-
vídatelných událostech.
Poděkování patří i rodinným příslušníkům, kteří tolerují neúčast 
svých blízkých, kteří v osobním volnu a v  jakoukoliv denní dobu 
jdou pomoct při neštěstí svých spoluobčanů.
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA
Blahopřejeme všem,
kteří nyní oslavují svá významná životní jubilea:

80 let
Marie Funová
Dagmar Hrdinková
Antonie Jurasová
Marta Patáková
Jarmila Sciranková
Jaroslav Váňa

85 let
Anežka Baladová
František Ligas
Marie Sukupová
Marie Ševčíková
Josef Vráblík

90 let
Marie Mišurcová
Vlasta Rybová
Marie Tomečková

91 let
Ludmila Chmelařová
Ludmila Ventrčová
Amálie Zapletalová

92 let
Jaroslav Polášek

93 let
Růžena Lovecká
Dobromila Prokopcová

94 let
Marie Kučerová
Antonín Šlahůnek

98 let
Věra Ženatová

Narodili se tito malí bzenečtí občánkové:

Laura Ebringerová
Laura Hanáková
Soňa Kyjovská – první občánek roku 2018
Christina Sophia Labancz
Petr Lilek
Tereza Malíková
Adriana Nádeníčková
Štěpán Novák
Klaudie Podkalská
Viktorie Podloucká
Matyáš Pospíchal
Milan Prorok
Matyáš Říha
Adriana Skřivánková
Filip Trn
Šimon Uhrin
Eliška Ujčíková
Nela Ventrčová
Jeremiáš Vrbenský

MĚSTSKÁ KNIHOVNA OZNAMUJE
Městská knihovna oznamuje svým čtenářům, že půjčovní doba  
o prázdninách, tj. v červenci a srpnu bude následující:

PO 8 – 12 14 – 17
ČT 8 – 12 14 - 18
Od 23. července do 5. srpna bude knihovna z důvodu řádné dovolené 
uzavřena.

Jitka Navrátilová

Loučíme se s občany, kteří opustili naše řady:

Věra Bukvaldová
Jaroslav Eliáš
Lubomír Hrdinka
Alena Kopřivová – pocházela z Bzence-Kolonie
František Nejezchleba
Ludvík Sova
Karel Ševčík
Svatava Weissová

Dne 6. května 2018
jsme si připomenuli 1. smutné 
výročí úmrtí paní

Jany Slezákové
ze Bzence.

S láskou vzpomíná zarmoucená rodina. 

Dne 23. července 2018
si připomeneme 3. smutné 
výročí úmrtí pana

Pavla Prause
ze Bzence.

S láskou vzpomínají rodiny Prausova a Příhodova.
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Vážení občané,

Rada města Bzenec navrhla zastupitelstvu záměr na řešení bzenec-
kého zámku. Jedná se o prodej budov a ponechání pozemků parku 
městu tak, že na nádvoří bude věcné břemeno průchodu a průjez-
du pro občany, aby se všichni dostali volně do parku.
Důvodem návrhu je fakt, že se za 15 let zastupitelstvo našeho měs-
ta neshodlo na VIZI zámku, bez které nelze zahájit projektové práce 
a následně modernizaci areálu. Navíc je cena rekonstrukce odhad-
nuta na cca 200 miliónů korun.
Rada navrhla nejnižší možnou cenu prodeje ve výši 8,6 miliónu ko-
run. Tato cena byla soudním znalcem stanovena následovně:
V  roce 2002 byl zakoupen komplex budov a pozemků za cenu 
12,9 mil. Kč. Cena zahrnovala objekty předzámčí vpravo a vlevo, 
kaple, lisovnu, hlavní budovu zámku, sklady od ulice Těmická, ob-
jekt stáčecí linky, kotelnu, reprezentační sklep, skleníky, pozemky  
a ochranné známky na vína (Bzenecká lipka, Kardinál, apod.).
Nejprve dochází k  prodeji ochranných známek Starý Plzenec za 
částku 1,9 mil. Kč. Poté se prodává Vinařství Blanka Ďurinová kotel-
na a pozemky kolem za 2,2 mil.Kč.
Město si ponechá parky o rozloze 3 ha (při ceně 300 Kč za 1 m2 se 
jedná o cca 9 mil. Kč).
Dále si město ponechává skleníky, reprezentační sklep, sektárnu 
(v ceně cca 1,75 mil. Kč), předzámčí vpravo (divadélko Kašpárek 
v ceně cca 0,7 mil. Kč).

Za roky, kdy město vlastní areál získalo na nájmech v letech 2003 – 
2017 cca 17, 3 mil. Kč.
Cena části zámku určená k prodeji po těchto odečtech dělá 11,6 
mil. Kč.
Případný zájemce musí provést demolici dvou objektů z ulice Tě-
mická (které zastiňují zámek) v ceně cca 3 mil. Kč. Na místě objektů 
musí zájemce vybudovat parkoviště, které bude i pro obyvatele 
sídliště Novosady. Tyto 3 milióny se odečtou z prodejní ceny.
Nabídka za část areálu zámek tedy činí 8,6 mil. Kč.
Rekapitulace:
příjmy z prodeje dosud 12,7 mil. Kč
příjmy z nájmů 17,3 mil. Kč
příjem z případného prodeje 8,6 mil. Kč 
CELKEM PŘÍJMY 38,6 mil. Kč
CELKEM VÝDAJ – NÁKUP ZÁMKU 2,9 mil. Kč

Městu tedy dále zůstává majetek v  hodnotě cca 11,45 mil. Kč + 
skleníky a reprezentační sklep.
Pokud srovnáte tato čísla, vidíte, že město na prodeji zámku  
neprodělá.
Rada má za to, že účelnější je investovat ne do nové radnice na 
zámku za 200 miliónů, ale například do rekonstrukcí ulic nebo do 
nové sportovní haly.

Rada města Bzenec

Zámek
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Pirátská výprava

Děti z MŠ II. a MŠ III. se společně vypravily hledat poklad. Ale nebylo to jen tak. Nejdříve je autobus dopravil do přístaviště v Hodoní-
ně, kde na ně čekal opravdový pirát se svou lodí. Byl vybrán vlajkonoš, přichystaná mapa a cíl byl jasný – najít poklad. Plavba lodí za 
krásného počasí byl opravdový zážitek, plavčíci zdolávali nejeden úkol, naučili se pirátský pokřik a zkusili kormidlovat loď. Poklad byl 
dobře ukryt na tajném místě, ovšem pomocí mapy a ostříleného kapitána se jej podařilo najít. Radost byla veliká a odměna sladká. 
Na závěr plavčíci obdrželi od samotného piráta diplom za věrné služby. Děti se hlasitým ahóóój rozloučily a už spěchaly do školky na 
dobrý oběd.

MŠ II. Kolonie a MŠ III. B: Němcové



Postupující vítězné družstvo z  místního kola se ve čtvrtek 10. května 2018 zúčastnilo regionálního kola mezinárodní soutěže v  lesnic-
kých znalostech a dovednostech YPEF (Young People in European Forests), konaného v prostorách Lesnické fakulty Mendelovy univerzity 
v Brně. Cílem této soutěže, která má své kořeny u polských lesníků, je zlepšit povědomí zejména mládeže, ale i celé společnosti, o významu 
lesů a zdůraznit význam lesnictví v současné době. Jedná se o mezinárodní soutěž, do které jsou aktivně zapojeny lesnické instituce z cca 
10 zemí Evropy.
Celkem se účastnilo 19 družstev ve dvou věkových kategoriích. Naše družstvo mělo i podporu našich bývalých absolventů, studujících 
Mendelovu univerzitu. Soutěžní tým naší školy ve složení Michal Dvořák (EU3A), Marek Hudeček (HE4B) a Karel Pelikán (EU1A) obsadil ve 
své kategorii pěkné 3. místo. 

Ing. Stanislav Bimka, školní koordinátor YPEF
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Mezinárodní soutěž 
v lesnických znalostech a dovednostech regionální kolo


